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Zápis z jednání  

Pracovní skupiny pro předškolní vzdělávání a péči 
 

Projekt Místní akční plán vzdělávání pro Hlučínsko východ II 
 CZ.02.3.68/0.0/0.0/17_047/0009111 

 
 

Místo a čas konání: OÚ Bolatice, 31. 10. 2018, zahájení 13:30 hodin 

 

Seznam účastníků: vizte prezenční listinu 

 

Hana Paverová, projektová manažerka MAP II, na začátku přivítala všechny přítomné a poděkovala za 

hojnou účast, současně úvodem doplnila, že nepřítomní členové byli z dnešního jednání omluveni. 

Úvodem krátce připomněla, resp. objasnila smysl projektu MAP II, který navazuje na předchozí 

dvouletý projekt MAP I. Všichni ředitelé a většina pedagogů ze škol na Hlučínsku s tímto projektem již 

do jisté (větší či menší) míry přišli do kontaktu; H. Paverová připomněla, že někteří členové aktuální 

pracovní skupiny (PS) navíc byli členy dané pracovní skupiny v minulém projektu. V úvodní sekci 

rovněž zazněly informace týkající se počtu a tematických zaměření pracovních skupin v projektu MAP 

II a rovněž fakt, že PS pro předškolní vzdělávání a péči sice nespadá do kategorie povinných 

pracovních skupin (tyto musí vzniknout ve všech MAP napříč republikou), ale vzhledem k tomu, že 

byla tato PS hojně zastoupena již v MAP I, kde odvedla velký kus práce, její pokračování v MAP II bylo 

logickým a jasným krokem. Vyzdvižena při této příležitosti byla skutečnost, že je spolupráce na 

Hlučínsku na velmi vysoké úrovni, což lze vnímat za opravdu značnou výhodu, neboť již v předchozím 

projektu jsme nezačínali tzv. od nuly, ale bylo navázáno na dosavadní spolupráci, která se pouze 

rozšířila na větší území.  

Další část setkání se dotkla organizační stránky PS, kdy bylo zmíněno, že se daná PS bude setkávat 4x 

ročně, členství v PS bude v MAP II honorováno - se všemi členy bude uzavřena dohoda o provedení 

práce. Další kroky, jak bylo dohodnuto se členy PS, budou následovat prostřednictvím e-mailové 

komunikace, kdy bude všem členům zaslán zápis z jednání, seznam plánovaných aktivit spolupráce, 

seznam údajů potřebných pro uzavření DPP a další informace k této.  Co se výstupů týče, součástí 

všech jednání PS bude vždy pozvánka, zápis a prezenční listina.  

H. Paverová dále, v souladu s avizovaným programem setkání, přiblížila náplň a úkoly Pracovní 

skupiny po předškolní vzdělávání a péči. Tato se bude zabývat jednak aktivitami spolupráce (projekty) 

naplánovanými v MAP I, jež budou realizovány v MAP II, dále pak dalšími možnými společnými 

aktivitami, které mohou být realizovány i mimo finanční prostředky MAP II (v tomto případě budou 

postoupeny členům Pracovní skupiny pro financování) a stejně jako v minulém projektu MAP I budou 

reflektovány a identifikovány problémové okruhy za oblast předškolního vzdělávání, vize, cíle 

a návazné, již zmiňované aktivity na úrovni jednotlivých škol i celého mikroregionu.  



 

2 

Bylo připomenuto, že na jaře letošního roku byl všem školám (ředitelům) zaslán odkaz na online 

dotazník, jehož prostřednictvím se školy mohly vyjádřit k seznamu všech aktivit, jež byly naplánovány 

ve spolupráci se členy jednotlivých pracovních skupin v MAP I. V dotazníku vyjadřovaly své 

preference u každé z aktivit. Na základě vyhodnocení dotazníku byly vybrány aktivity, o které byl 

největší zájem a zároveň aktivity, které splňovaly kritéria a odpovídaly pravidlům metodiky MAP 

(např. aktivity financované v rámci projektu MAP II se nesmí dublovat se Šablonami apod.). H. 

Paverová dále konstatovala, že jak MAP pro Hlučínsko východ II, tak MAP pro Hlučínsko západ II byly 

hodnotící komisí schváleny bez připomínek k naplánovanému rozpočtu, tzn. ani u jednoho z projektů 

nedošlo ke krácení finančních prostředků. Členům PS bylo rovněž připomenuto, že aktuální informace 

a výstupy projektu naleznou na webových stránkách MAS Hlučínsko 

(http://www.mashlucinsko.cz/projekty-a-vyzvy/map-mistni-akcni-plan-ii/), stejně jako – nově – na  

Facebookovém profilu (https://www.facebook.com/mapyII/). Současně bylo sděleno, že bude do 

začátku roku příštího roku vytvořen online informační a rezervační systém (komunikační platforma), 

do kterého budou mít přístup všichni aktéři ve vzdělávání a který bude primárně sloužit jako přehled 

všech naplánovaných aktivit s možností přihlášení (se) na konkrétní termín realizace. Doplněna byla 

také informace o rozdělení (všech plánovaných) aktivit do následujících okruhů: 

 Čtenářská gramotnost 

 Matematická gramotnost 

 Rovné příležitosti 

 Regionální identita 

 Předškolní vzdělávání  

 

Dalším bodem programu bylo představení aktivit, které jsou v rámci MAP II určené a plánované pro 

mateřské školy. Se členy PS bylo dohodnuto, že do dalšího setkání PS bude návrh plánu aktivit dále 

rozpracován dle připomínek všech členů. V úvodní části představení aktivit byla puštěna video ukázka 

(https://www.youtube.com/watch?v=7J_yhIFQjDw) pocházející primárně z portálu www. 

hlucinsko.tv. Jedná se o reportáž ze Dne řemesel pro ZŠ ve Služovicích ze začátku března letošního 

roku.  Podobná aktivita, určená v našem případě pro MŠ, je plánována v MAP II v rámci aktivity „Škola 

otevřená spolupráci s místní komunitou“.  Aktivita je zajišťována ve spolupráci s paní ředitelkou ZŠ 

a MŠ Služovice, neboť iniciátorem je tatínek jednoho z žáků tamní školy a právě paní ředitelka. Další 

informace budou známy v nejbližších dnech po setkání paní ředitelky ze Služovic s daným tatínkem 

a předneseny na dalším setkání. Členové pracovní skupiny se k této aktivitě vyjádřili velmi pozitivně, 

upozornili však na kapacitní možnosti a zejména se pak přiklání k tomu, aby se polytechnické 

dopoledne, jak byla aktivita pracovně nazvána, rozmělnilo na více etap – tzn., aby se spojily 

(maximálně) okolní (sousedící) obce a akce proběhla tam, kde jsou k tomu příhodné prostory.  

V rámci aktivity Škola otevřená spolupráci s místní komunitou, jak podotkla H. Paverová, je aktuálně 

předjednán lékař, který bude vést workshopy k základům první pomoci, jež budou určeny pro 

pedagogy MŠ a uzpůsobeny právě potřebám MŠ. Pracovní skupina souhlasila s navrženými dílčími 

aktivitami, resp. tematickými oblastmi za danou aktivitu spolupráce.  

http://www.mashlucinsko.cz/projekty-a-vyzvy/map-mistni-akcni-plan-ii/
https://www.facebook.com/mapyII/
https://www.youtube.com/watch?v=7J_yhIFQjDw
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Dále byly představeny všechny ostatní aktivity. V případě Metodických dnů v rámci inkluzivního 

vzdělávání členové PS navrhli oslovit např. p. Svobodu, Českou školní inspekci, Krajskou hygienickou 

stanici v Opavě či Ostravě, odborníky na legislativu (p. Herman) apod. Osloveni, jak dodala H. 

Paverová, budou vytipovaní odborníci nejpozději do konce letošního roku. U kreslířské soutěže 

„Namaluj svůj svět“ bylo shrnuto, že tato byla vyhodnocena 1. září na hlučínské Štěrkovně, kde 

proběhla vernisáž soutěžních výkresů, přičemž vítěze v kategoriích MŠ, ZŠ 1. stupeň, ZŠ 2. stupeň 

a ZUŠ, vybírala veřejnost. Ceny (pro vítěze i pro všechny účastníky) byly rozvezeny v prvním zářijovém 

týdnu. V září probíhala výstava v KD Hlučín, nyní je vidění na zámku v Kravařích, a to do 30.11. 

Některé výkresy budou rovněž součástí stolních kalendářů na rok 2019, které budou rozvezeny 

v polovině prosince.  

Položena byla v této souvislosti otázka na další soutěže v rámci projektu MAP II. Členové se k tomuto 

vyjádřili spíše negativně – v případě MŠ není soutěž ideální formou, ve školkách se snaží nesoutěžit 

mezi sebou, některé děti soutěžní prvek v aktivitách nesou negativně.  Pokud by se měla nějaká další 

soutěž uskutečnit, pak max. jedna.  Závěrem představení aktivit byla Radimem Lokočem, který 

koordinuje aktivity za oblast regionální identity, telefonicky přiblížena aktivita Vlastivědný kufřík, jež 

je propojena právě s oblastí regionální identity.  

Dagmar Quisková z MAS Hlučínsko v závěru sdělila všem přítomným, že mohou veškeré materiály, 

které si přejí zveřejnit na Facebookovém profilu MAP II, zaslat manažerům MAP, kteří zařídí jejich 

publikování. Hana Paverová zopakovala souhrn všech materiálů, které budou zaslány via email, 

přičemž tento doplnila ještě o soupis všech aktivit naplánovaných v rámci MAP I, jež jsou obsaženy 

v akčním plánu MAP (= zásobník projektů).  

V rámci otevřené diskuze byla položena otázka, jak bude zajištěno financování autobusů u některých 

aktivit pro MŠ. H. Paverová zmínila, že se aktivity snažíme vytvářet tak, aby byly přínosem a nezatížily 

školky, a to ani po stránce finanční – připomínky členů PS k dílčí aktivitě „polytechnické dopoledne“ 

budou reflektovány v rámci rozpočtu, na příští PS se k této záležitosti ještě vrátíme. Paní ředitelka 

z MŠ Petra z Kravař se dotázala, zda se každá školka musí zapojit do všech aktivit. V tomto případě 

bylo řečeno, že nikoli – jedná se stále o aktivity dobrovolné, byť jsou plánovány pro každou 

mateřskou školu. 

 

Zápis zapsali a zpracovali: Kamil Kupka, Hana Paverová 

Dne: 31. 10. 2018 

 

 
 
 

 


